

**Mr. Rafael Diez de Medina****Chief Statistician and Director of the Department of Statistics International Labour Organization**

Mr Rafael Diez de Medina graduated in Economics and Statistics, obtaining his Master in Economics and Econometrics in UDELAR (Uruguay) and post graduate in Statistics and Econometrics (CIENES, Chile). After having worked for 18 years in the National Statistical Office in Uruguay as technical advisor and Director of the Household Surveys Division, in 1986 he joined the Economic Commission for Latin America and the Caribbean (ECLAC) as Regional Advisor in Labour Markets, then was appointed Special Advisor to the Executive Secretary, Technical Coordinator and Director of the ECLAC's Montevideo office, working intensively at the regional level in technical assistance to all National Statistical offices, especially focused on household surveys, income and expenditures surveys, living standards surveys and poverty assessments. Mr Diez de Medina participated actively in the harmonization of labour and poverty statistics jointly working with the World Bank and the Inter-American Bank in the MECOVI project, as well as in the Household Surveys Capability Programme of the UN Statistical Division. He has worked as consultant to the World Bank, the IADB, FAO, UNDP, UNIDO, GTZ, IOM, ILO, EC, UNFPA, ALADI, etc. He has taught Statistics, Sampling Techniques and Econometrics at many universities in Latin America and the Caribbean, having authored several books and publications in statistical methods and applied time series. He worked extensively in qualitative models and in labour econometrics. In 2003, Mr Rafael Diez de Medina joined the ILO as Senior Economist in the Policy Integration Department in Geneva. In 2007 he was appointed Senior Advisor for Latin America and the Caribbean in the Office of the Director General and in 2009 he was appointed as Chief Statistician and Director of the then newly created ILO Department of Statistics, based in Geneva, Switzerland. He has been the Secretary- General of the 19th, 20th and 21st International Conference of Labour Statisticians (ICLS) in 2013, 2018, and 2023.

## السيد رافائيل ديز دي ميدينا كبير الإحصائيين ومدير إدارة الإحصاءات في منظمة العمل الدولية

يحمل السيد درجة في مجال الاقتصاد والإحصاء وهو حاصل على درجة الماجستير في الاقتصاد والاقتصاد القياسي من جامعة الجمهورية (أوروغواي) ودرجة الدكتوراه في الإحصاء والاقتصاد القياسي (من مركز البلدان الأمريكية للتعليم الإحصائي في تشيلي). وبعد أن أمضى 18 عامًا في العمل بالمكتب الوطني للإحصاء في أوروغواي كمستشار فني ومدير لقسم مسح الأسر المعيشية، التحق رافائيل في عام 1986 باللجنة الاقتصادية لأمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي في منصب المستشار الإقليمي لأسواق العمل ثم عُين مستشارًا خاصًا للأمين التنفيذي والمنسق الفني ومدير مكتب اللجنة الاقتصادية لأمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي في العاصمة الأوروغوانية مونتيفيديو، حيث عمل بشكل مكثف على المستوى الإقليمي في تقديم المساعدة الفنية لجميع المكاتب الإحصائية الوطنية، مع التركيز بصفة خاصة على الدراسات الاستقصائية للأسر المعيشية والدراسات الاستقصائية للدخل والإنفاق والدراسات الاستقصائية لمستويات المعيشة وتقييم الفقر. شارك رافائيل مشاركة فعالة في تنسيق إحصاءات العمل والفقر والتعاون مع البنك الدولي ومصرف التنمية للبلدان الأمريكية في مشروع البرنامج الإقليمي لتحسين الدراسات الاستقصائية وقياس الظروف المعيشية في أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي (MECOVI)، وكذلك في برنامج القدرات الوطنية على استقصاءات الأسر المعيشية التابع للشعبة الإحصائية بالأمم المتحدة. وقد عمل مستشارًا للبنك الدولي ومصرف التنمية للبلدان الأمريكية ومنظمة الأغذية والزراعة (الفاو) وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي ومنظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية والمؤسسة الألمانية للتعاون الدولي ومنظمة الهجرة الدولية ومنظمة العمل الدولية وصندوق الأمم المتحدة للسكان ورابطة تكامل أمريكا اللاتينية وغير ذلك الكثير من المنظمات المرموقة. ومن الناحية الأكاديمية، قام رافائيل بتدريس الإحصاء وأساليب أخذ العينات والاقتصاد القياسي في العديد من الجامعات في أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي، علاوة على تأليف العديد من الكتب والمطبوعات في الأساليب الإحصائية والسلاسل الزمنية التطبيقية كما عمل على النماذج النوعية وفي الاقتصاد القياسي للعمل. وفي عام 2003، التحق بمنظمة العمل الدولية كخبير اقتصادي أول في إدارة تكامل السياسات في جنيف. وفي عام 2007، تم تعيينه كمستشار أول لأمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي في مكتب المدير العام. وفي عام 2009، تم تعيينه كبير الإحصائيين ومدير إدارة الإحصاء التي تم إنشاؤها مؤخرًا في منظمة العمل الدولية في جنيف بسويسرا. وقد شغل منصب الأمين العام للمؤتمر الدولي لخبراء إحصاءات العمل التاسع عشر والعشرين في عامي 2013 و2018.